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RG - 0002.P.XXXVII.2017 

 

P R O T O K Ó Ł  NR XXXVII/2017 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 28 grudnia 2017 r. 

 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji. 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2017-2025. 
Punkt 9. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 10. 
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2018 rok. 
Punkt 11.  
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 12.   
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Punkt 13.   
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 14.        
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok.   
Punkt 16.    
Interpelacje Radnych. 
Punkt 17.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 18.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji. 
Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1500 otworzył 

XXXVII Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, zaproszonych gości oraz 
władze gminy i prasę. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 
 Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi                           
15 Radnych, obecnych jest 12, w związku z powyższym podjęte uchwały będą 
prawomocne. 
 
Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Pan Waldemar Tomaszewski zawiadomił, że porządek obrad ulegnie zmianie, 
gdyż po otrzymaniu opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej nt. projektu budżetu na 
2018 rok oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026 okazuje 
się, że należy wprowadzić punkt dotyczący autopoprawek. Ponadto proponuje się 
wprowadzić uchwały ws. wyboru sołtysa Sołectwa Stramnice, gdyż pani Sołtys 
Wiesława Miśkiewicz ze względów zawodowych rezygnuje z pełnionej funkcji, oraz 
uchwałę ws. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, która została w części uchylona na posiedzeniu Kolegium 
RIO. Zostanie także wprowadzona uchwała zmieniająca uchwałę nr XVII/107/2016 
Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 czerwca 2016 roku w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze                        
i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz   szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwalniania od opłat oraz trybu ich pobierania, którą omówi pani 
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 W związku z brakiem pytań pan Tomaszewski zaproponował przyjęcie 
porządku- Radni przyjęli porządek obrad 12 głosami „za”, 0 głosów przeciwnych,               
0 głosów wstrzymujących.  
Porządek posiedzenia przedstawia się następująco: 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.   
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.   
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
Punkt 8.   
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2017-2025. 
Punkt 9.   
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. 
Punkt 10.  
Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
na 2018 rok. 
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Punkt 11.  
Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii                    
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 
Punkt 12.   
Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Punkt 13.   
Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków Komisji Rady 
oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej.   
Punkt 14.       
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi autopoprawkami.         
Punkt 15.   
Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026.  
Punkt 16.   
Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok.  
Punkt 17.   
Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na rok 2018. 
Punkt 18.   
Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Stramnice. 
Punkt 19.   
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                      
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
Punkt 20.   
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/107/2016 Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą z dnia 30 czerwca 2016 roku w sprawie szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz   szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od opłat 
oraz trybu ich pobierania. 
Punkt 21.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 22.   
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 23.   
Zamknięcie sesji. 
 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzednich sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokoły z XXXV oraz XXXVI 
Nadzwyczajnej Sesji zamieszczone były na stronie internetowej Urzędu, po czym 
poprosił o ewentualne uwagi do protokołów.  
W związku  z brakiem uwag pan Tomaszewski zaproponował głosowanie.   

 Protokół  z XXXV Sesji - został przyjęty 11 głosami „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 

 Protokół  z XXXVI Sesji - został przyjęty 11 głosami „za”, 0 głosów 
przeciwnych, 1 głos wstrzymujący. 
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Ad 5)  Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący informował, że w dniu 7 grudnia odbyła się sesja 
nadzwyczajna, która wynikała z tego, że w miesiącu listopadzie pan Wójt mówił,                
iż był na spotkaniu przedstawicieli samorządów w Poznaniu dotyczącym 
Poznańskiej Kolei Metropolitarnej. 11 grudnia miało nastąpić podpisanie 
Porozumienia międzygminnego, dlatego też przed tym terminem musiała odbyć się 
sesja na której Rada musiała wyrazić bądź nie wyrazić zgody na podpisanie 
porozumienia. W tym samym dniu odbyło się wspólne posiedzenie komisji na 
którym szczegółowo został omówiony projekt budżetu na 2018 rok oraz projekt 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. 
 Następnie w dniu 9 grudnia odbyły się wybory sołtysa sołectwa Dębno- 
sołtysem został pan  Sławomir Durczak- Przewodniczący gratulował wyborów.  
 Ponadto na kolejnych dwóch dyżurach które obyły się w okresie między 
sesjami gościli mieszkańcy gminy, Dyrektor ZS w Chociczy oraz Prezes OSP Klęka, 
ale też w dniu 18 grudnia odwiedziła Przewodniczącego pani Janina Sposób. Pani 
Sposób przedstawiła faktury za materiały budowlane, porozmawiała                                         
z Przewodniczącym i należałoby uznać, że sprawa została zakończona.  
 Poza tym w związku ze złożoną interpelacją w miesiącu listopadzie, została 
przygotowana od Wójta Gminy odpowiedź następującej treści: W odpowiedzi na Pana 
wniosek w sprawie naprawy drogi informuję, iż głównym powodem niezrealizowania 
zamierzeń dotyczących budowy są nieuregulowane sprawy własnościowe. W tej sprawie 
wystąpiliśmy z wnioskiem o komunalizację (wstępny termin załatwienia sprawy wyznaczony 
przez Wojewodę Wielkopolskiego to 30 czerwca 2018 r.). Po załatwieniu spraw 
własnościowych przedsięwzięcie w zakresie budowy drogi będzie mogło być wprowadzone do 
budżetu, o ile pozwolą na to posiadane środki.   
 Na zakończenie Przewodniczący odczytał pisma które wpłynęły do Rady 
Gminy tj.: 
-  pismo Regionalnej Izby Obrachunkowej zawiadamiające o wszczęciu 
 postępowania co do uchwały ws. wzoru deklaracji o wysokości opłaty                       
 za gospodarowanie odpadami,  
-  pismo od Wojewody Wielkopolskiego, które również zawiadamia o wszczęciu 
 postępowania nadzorczego ws. stwierdzenia nieważności uchwały ws. 
 regulaminu utrzymania czystości na terenie gminy Nowe Miasto n. Wartą- 
 postępowanie dotyczy uchylenia: §4 ust. 1 pkt 3,  §4 ust. 2 pkt 2 i 3, §8 ust. 2, 
 §15 ust. 2 i 3.   
-   pismo Rady Rodziców ZS w Chociczy z prośbą o zabezpieczenie w budżecie 
 środków finansowych w wysokości 9 000,00 zł na zakup sprzętu 
 nagłaśniającego, 
-  wpłynęła także skarga Prokuratora ze Środy Wlkp., który zaskarża do WSA 
 uchwałę nr XXXV/243/2016 z dnia 8 lutego 2006 roku w sprawie regulaminu 
 dostarczania wody i odprowadzania ścieków w całości.  
Ponadto Przewodniczący wspominał o petycji Rady Rodziców ws. zorganizowania, 
przywrócenia odwozów z ZS w Chociczy do Teresy, pani Dyrektor CUW 
dostarczyła informację nt. ilości uczniów uczęszczających z miejscowości Teresa                    
do ZS w Chociczy. Tj. do ZS w Chociczy uczęszcza 42 uczniów, z czego                                
do przedszkola uczęszcza 10 dzieci, do szkoły podstawowej uczęszcza 25 uczniów, 



VII Kadencja Rady Gminy Nowe Miasto n. W.  Strona 5 
 

w tym klasy od 1 do 3 - 7 uczniów,  od 4 do  7 – 18 uczniów i do gimnazjum 
uczęszcza 7 uczniów. Z ogólnej liczby uczniów po zajęciach  o godzinie  1320  
odjeżdża 17 uczniów, natomiast zajęcia o godzinie 1455 kończy 25 uczniów.  
 Na zakończenie Przewodniczący dziękował, za życzenia świąteczne                             
i  noworoczne.    
  
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Pan Wójt informował, że na dzisiejszej sesji najważniejszym tematem będzie 
podjęcie uchwały budżetowej. 
 W związku z końcem roku kończone są też prace które były na ten rok 
planowane. Poza tym przygotowywany jest projekt inwentaryzacji parku w Klęce, 
Dębnie i tego co pozostało po nawałnicy na obiektach.  
 Jest już rozstrzygnięty przetarg na transport i zagospodarowanie odpadów, 
wypłynęła jakaś informacja, że wybrano ofertą co jest nie prawdą. Przetarg został 
unieważniony gdyż kwota jaką gmina ma zabezpieczoną na zamówienie sięga 
850 000,00 zł, w prowadzonym postępowaniu została złożona jedna oferta cena 
oferty to kwota 1.021.371,12 zł. Przygotowywany jest nowy przetarg, być może 
osobno na wywóz i osobny na zagospodarowanie odpadów, na pewno do końca 
stycznia będzie rozstrzygnięty. Należy zaznaczyć, że koszty przedsięwzięcia wzrosły 
w stosunku do poprzedniego roku o 30%, jest to też związane z wprowadzeniem 
odpadów bio. Najwięcej jest oddawane odpadów zielonych, ilości są bardzo duże, 
gdyż są posesje które w miesiącu oddają kilkadziesiąt worków. W wielu gminach jest 
to limitowane, jest określona ilość oddawania odpadów zielonych w miesiącu.    
 Poza tym Wójt proponował, aby Radni ustosunkowali się co do tablicy 
upamiętniającej 100. rocznicę Niepodległości, pytanie czy koncepcja tablicy 
przedstawiona na listopadowej sesji odpowiada i pytanie gdzie powinna ona być 
zamieszczona, w budżecie zostały zabezpieczone środki na tą tablicę.  
 Odbyło się dwukrotnie spotkanie z mieszkańcami bloków w Klęce, którzy 
wysunęli propozycję czy gmina nie wykonałaby ciepłociągów które prowadzą                      
z drugiego bloku do pierwszego i z pierwszego do trzeciego, wtedy pewne kwestie 
dla mieszkańców będą ułatwione. 
 Jak wspominał Przewodniczący porozumienie intencyjne na Kolej 
Metropolitarną zostało podpisane, na razie nie ma planowanych środków na to 
zadanie, zostanie to wprowadzone zmianami.      
 
Ad 7) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 
 Uchwałę omówiła pani Elżbieta Mnich, następnie w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/213/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2017-2025. 
 Uchwałę omówiła pani Elżbieta Mnich, następnie w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący Rady zarządził głosowanie.  
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 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/214/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 9) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0957/58/10/Ln/2017 z dnia 12 grudnia 2017 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026 Gminy Nowe Miasto 
n. Wartą odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 10) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej na 2018 rok. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0952/58/10/Ln/2017 z dnia 12 grudnia 2017 w sprawie wyrażenia opinii                      
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Nowe Miasto n. Wartą na rok 2018 odczytał 
Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 11) Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie 
wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy. 

Uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu                             
SO-0951/D/ 94/10/Ln/2017 z dnia 12 grudnia 2017 w sprawie wyrażenia opinii                 
o możliwości sfinansowania deficytu budżetu Gminy Nowe Miasto n. Wartą 
odczytał Przewodniczący Rady pan Waldemar Tomaszewski. 

 Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.    
 
Ad 12) Odczytanie opinii Komisji Rady Gminy. 
Opinię Komisji odczytała Radna Zofia Kędziora Przewodnicząca Komisji Finansowo- 
Gospodarczej jn.: 
 Projekt budżetu został doręczony Radnym 15 listopada 2017 roku.                               
Celem omówienia budżetu odbyło się jedno posiedzenie wspólne komisji – dnia                              
7 grudnia 2017 r.  
W posiedzeniu udział brały połączone Komisje:  
1. Komisja Rewizyjna, 
2. Komisja Finansowo- Gospodarcza, 
3. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia, 
4. Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego. 

Pani Elżbieta Mnich - Skarbnik Gminy oraz Pan Aleksander Podemski - Wójt 
Gminy na posiedzeniu dnia 7 grudnia 2017 r. szczegółowo omówili przygotowany 
projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026 oraz projekt budżetu na 
2018 rok. Przedstawiono radnym: 

 Wydatki bieżące i majątkowe Gminy w latach 2018-2026, 
  dochody bieżące i wydatki bieżące Gminy w latach 2018-2026,Spłatę 

zobowiązań Gminy w latach 2019-2026  
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 plan dochodów budżetu Gminy na 2018 rok, 
 plan wydatków budżetu Gminy na 2018 rok, 
 dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej i innych zadań zleconych Gminie odrębnymi ustawami w 2018 roku, 
 dochody budżetu państwa związane z realizacją zadań zleconych jednostkom 

samorządu terytorialnego w 2018 roku, 
 dochody z tytułu dotacji celowych z budżetu państwa na realizację własnych 

zadań Gminy, 
 wydatki związane z realizacją własnych zadań bieżących finansowanych                  

z dotacji celowych z budżetu państwa w 2018 roku, 
 przychody i rozchody gminy w 2018 roku, 
 zestawienie planowanych kwot dotacji udzielonych z budżetu gminy w 2018 

roku jednostkom sektora finansów publicznych i jednostkom spoza sektora 
finansów publicznych, 

 dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6 
ustawy Prawo ochrony środowiska oraz finansowane nimi wydatki na 
zadania z zakresu ochrony środowiska, 

 zestawienie wydatków funduszu sołeckiego z podziałem kwot oraz 
określeniem przedsięwzięć do realizacji dla poszczególnych sołectw na 2018 
rok,  

 wydatki majątkowe gminy na 2018 rok, 
 przewidywane planowanie dochodów w 2018 roku oraz planowane dochody 

na 2018 rok, 
Ponadto został omówiony plan budżetu Biblioteki Publicznej na 2018 rok oraz Plan 
rzeczowo- finansowy Gminnego Ośrodka Kultury.   
 Po analizie projektu budżetu na 2018 rok oraz Wieloletniej Prognozie 
Finansowej na lata 2018-2026 odbyła się dyskusja, w trakcie której na pytania 
Radnych dotyczących inwestycji pani Skarbnik informowała, że zostaną one 
wprowadzone w trakcie realizacji budżetu w 2018 roku.  
 Komisje Rady nie proponowały żadnych autopoprawek do budżetu na rok 
2018.  Komisje Rady Gminy:  
1. Komisja Rewizyjna, 
2. Komisja Finansowo- Gospodarcza, 
3. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia, 
4. Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Porządku Publicznego, 
stwierdzają na podstawie przedłożonego projektu budżetu na 2018 rok oraz Opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, że projekt budżetu Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na 2018 rok został przygotowany zgodnie z wymogami prawa. W związku                 
z powyższym komisje pozytywnie opiniują projekt budżetu na 2018 rok oraz Plan 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026.  
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                   Przewodniczący Komisji Finansowo- Gospodarczej 
/-/ Mirosław Ratajczak                               /-/ Zofia Kędziora 
 
Przewodniczący Komisji                                              Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, 
Oświaty, Kultury i Zdrowia                                 Rolnictwa i Porządku Publicznego   
/-/ Artur Borkowski                                         /-/ Jacek Nyczke 
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Ad 13) Przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w sprawie opinii i wniosków 
Komisji Rady oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 
budżetowej.   
 Skarbnik Gminy, pani Elżbieta Mnich informowała, że sama jest zaskoczona 
powstałymi błędami w projekcie budżetu. Pani Mnich sprawdzała, że faktycznie 
dochody za odpady są wyższe niż wydatki. W materiałach, które posiadają radni                 
w tabelach informacyjnych było planowane dochody na 2018 rok uwzględniające 
wskaźnik wzrostu, a wskaźnik wzrostu mamy 28,57% bo odpady rosną z 7,00 zł                  
na 9,00 zł oraz z 14,00 zł na 18,00 zł i z wyliczenia wychodziło 980 383,74 zł,                               
a planowane dochody zostały wpisane omyłkowo na kwotę 1.021.024,00 zł                           
i automatycznie dochód był wyższy niż zaplanowane wydatki. Z tego względu jest 
autopoprawka, która została dostarczona Radnym w dniu dzisiejszym.                                 
Z autopoprawki wynika, że dochód się zmniejsza z opłat za gospodarowanie 
odpadami o 39 624,00 zł i wtedy mamy dochód- 981 400,00 zł i jest to zgodne z tym 
co wskazała Izba. W związku z tym jak dochody zostały zmniejszone to zwiększa się 
deficyt, co trzeba uzupełnić. Dlatego w przychodach w załączniku numer 5 jest                           
o tą kwotę o którą zmniejszono dochody zwiększenie przychodu z tyt. zaciągniętych 
pożyczek wtedy kredyty i pożyczki będą wynosiły 5.988.138,89 zł.                                  
Ponadto w podstawie prawnej został usunięty art. 220 bo faktycznie nie mamy 
pomocy finansowej. Zostały dochody, ogółem bieżące, zmniejszone o kwotę                      
39  624,00 zł, wydatki pozostają tak samo, zmieniło się w §2, że ustala się wydatki 
budżetu na rok 2017- winno być na rok 2018. Jeżeli chodzi o deficyt zawsze było 
uzupełniane nadwyżką, w autopoprawce zmienione jest, że „deficyt budżetu                       
w kwocie 5.988.138,89 zł zostanie sfinansowanie przychodami z tytułu kredytów                    
i pożyczek – jest to zmienione, nie ma nadwyżki. W §8 pkt. 3 o przekazaniu 
uprawnień kierownikom jednostek do zaciągania zobowiązań wykraczających poza 
rok był wpisany 2017, a winien być 2018 i to zostało poprawione.  
W uchwale dotyczącej wieloletniej prognozy finansowej jest też opis ponieważ 
zmniejszone są dochody o 9 624,00 zł tj. w załączniku numer 1. Jak się zmniejsza 
dochody ogółem to też są zmniejszane dochody bieżące o te 39  624,00 zł przez to 
wynik budżetu, a więc ten niedobór się nam powiększa o te 39 624,00 zł i jak się 
powiększa niedobór to pomniejszają się przychody bo czymś to trzeba pokryć, a więc 
jest to też zwiększenie o 39 624,00 zł. Jak to się zrobi to automatycznie dług na koniec 
2018 roku też się zwiększa. Ponadto w 2018 roku zmieniono w tabeli kwoty,                        
bo faktycznie w programie najprawdopodobniej nie zaznaczono którego paragrafu                   
i tak wyszło. Zmieniamy na te kwoty podatki i opłaty, wykazuje się tą kwotę 
właściwą 6.632.725,00 zł, podatek od nieruchomości jest wykazany w tej kwocie 
właściwej 3.046.023,00 zł, i dochody z tytułu dotacji przeznaczonej na cele bieżące są 
wykazane we właściwej kwocie więc 11.971.842,43 zł. Konsekwencją tych zmian są 
zwiększone rozchody w 2019 roku tytułem spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek 
w 2018 roku. Jeżeli zostaną zwiększone rozchody to zwiększone zostają wydatki, 
musi być większa nadwyżka dlatego są zwiększone wydatki ogółem – wydatki 
majątkowe o 39 624,00 zł, przez to zwiększa się nadwyżka o 39 624,00 zł i można 
rozchody o tą kwotę zwiększyć. Na koniec roku dług jest taki jak było w projekcie. 
Jedna zmiana w dochodach powoduje tyle zmian. Jeżeli chodzi o uchwałę to ona się 
nie zmienia, pozostaje ta sama co w projekcie.           
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Ad 14) Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i wniesionymi 
autopoprawkami.     
 Przewodniczący otworzył dyskusję  nad projektami uchwał.     

 Radny Marek Mroziński pytał dlaczego nie ma w projekcie budżetu na 2018 
rok ujętych dochodów z tytułu sprzedaży działki w Jadwigowie.  
 Wójt informował, że był już na tą nieruchomość przetarg, ale niestety 
nie została ona sprzedana. Wójt zapewniał, że w przyszłym roku jeszcze raz 
będą podejmowane działania, aby tą działkę sprzedać.  
Radny Mroziński dodał, że podobna sytuacja jest z działkami w Klęce,                    
od 1994 roku czyli od momentu oddania szkoły nie jest do końca 
przeprowadzona komunalizacja działek na których stoi budynek, to świadczy 
o tym, że nic się w kierunku komunalizacji nieruchomości na terenie gminy 
nie robi.  
 Wójt informował, że sprawa komunalizacji działek już rozpoczęła się 
po 90 roku, nie wszystkie zostały skomunalizowane, stan prawny tych działek 
sięga czasów właścicieli Klęki- Kennemanna, to nie był temat z którym nic nie 
było robione.  
 Pani Mnich dodała, że nie były planowane dochody z tyt. sprzedaży 
działki w Jadwigowie ponieważ w tym roku ona się nie sprzedała, można 
podbić dochody, ale jak nie będą wykonane.  
 Przewodniczący informował, że rozumie to jako, że projekt był robiony 
w listopadzie, a przetarg odbył się w grudniu więc nie można było planować 
czy będzie dochód czy nie.  
 Radny Mariusz Paszek informował, że grunty zapewne nie można 
sprzedać bo jest za wysoka cena.    
 Radny Wincenty Pawelczyk proponował, aby ceny działek w Chociczy 
też obniżyć, wszystkich trzech.  
 Wójt informował, że nie może sprzedać działek za 50 000,00 zł,                          
a uzbrojenie ich będzie kosztowało 100 000,00 zł.  

 Dyrektor Ośrodka Kultury pan Maciej Kuderczak informował, że w planie 
budżetu na remonty zaplanowano trzy zadania remontowe, które nie zostały 
uwzględnione w budżecie. Pan Dyrektor prosił Radnych o uwzględnienie                  
w budżecie, jak będą dokonywane zmiany, dwóch zadań z trzech 
planowanych, które są dość pilne. Chodzi o podłączenie energetycznego 
ziemnego lamp zewnętrznych wraz z wykonaniem przyłącza na agregat 
prądotwórczy, budynek jest w obronie cywilnej i powinien być podłączony do 
agregatu koszt zamyka się w kwocie 11 000,00 zł. Kolejne zadanie to  budowa 
parkingu przy Ośrodku Kultury na ok. 220 m2 tj. 8 miejsc parkingowych,                      
aby wykonać parking należy wyciąć jedno drzewo, i przy tej okazji 
zdemontować stary, nieczynny komin, który staje się niebezpieczny, gdyż 
odpadają z niego elementy- koszt zamyka się w kwocie 35 000,00 zł.                        
Trzecie zadanie to wymiana okien za 10 000,00 zł w GOKu, z tym zadaniem 
można się jeszcze w 2018 roku wstrzymać, ale dwa pierwsze są ważne                          
i Dyrektor liczy na przychylność Radnych w momencie wprowadzania zmian 
w budżecie w przyszłym roku.   

 Radny Juliusz Twardowski informował, że może warto byłoby pomyśleć                    
o zakupie agregatu prądotwórczego dla Urzędu. 
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 Pani Elżbieta Mnich informowała, że robiła rozeznanie w tym temacie, 
dokładniej jakiego rzędu są to koszty i agregat, porządny, taki który będzie 
dostosowany do podtrzymania prądu pod urządzenia komputerowe, zamyka 
się w kwocie ok. 70 000,00 – 80 000,00 zł.  

  Radny Wincenty Pawelczyk pytał czy w przyszłorocznym budżecie jest 
szansa, aby zabezpieczyć środki na remont ulicy Wierzbowej w Utracie.  
 Przewodniczący informował, że budżet przyszłoroczny będzie na 
pewno nowelizowany tak samo jak był kilkakrotnie zmieniany tegoroczny 
budżet.  
 Wójt informował, że w tej chwili jest tak wysoki poziom wody, że nie 
ma możliwości czegokolwiek robić, tych dróg już tyle zostało zrobione, a są 
też inne rzeczy które gonią, mamy oczyszczalnie do wybudowania, bibliotekę,  
rozbudowę remizy.  

 Pan Waldemar Tomaszewski informował, że całkowicie zgadza się z Radnym 
Mrozińskim. Dochody majątkowe na przełomie kilku ostatnich lat mamy na 
poziomie bardzo niskim, w tym roku jest zaplanowane 200 000,00 zł za                  
te działki w Chociczy i z wieczystego użytkowania. O działkach w Klęce, tak 
jak Radny Mroziński jest od 11 lat Radnym wciąż mówi, a na pewno byłby                 
z nich niezły dochód. Jak była komunalizacja gdy sprzedawano Herbapol, 
wtedy były pieniądze i to dużo i też dużo się robiło. Jeżeli Gmina nie będzie 
pozyskiwała środków z zewnątrz, dodatkowych dochodów do budżetu, poza 
tymi które mamy z podatków, to praktycznie nie będzie można nic robić. 
Dochody majątkowe –zadaniem Przewodniczącego powinny być zwiększane. 
Również co do sprzedaży lokali komunalnych- jeżeli są chętni to należy je 
sprzedawać, zejdzie problem z głowy. Kolejna sprawa- dzierżawa gruntów 
rolnych, być może do końca kadencji uda się tą sprawę rozwiązać, aby dojść 
do takiego stanu, że jak pokazał przetarg w Klęce, że przez kilka lat ta ziemia 
44 ha była dzierżawiona za 100 zł, później za 500 zł, a już w zeszłym roku 
rolnicy dawali 1000,00 zł. Po przeprowadzeniu otwartego przetargu wyszło 
ponad 2000,00 zł. To stanowi bardzo dużą kwotę z dzierżawy tych gruntów, 
bo w roku 2016 w planie budżetu dochodów było zaplanowane 36 000,00 zł,  
w ubiegłym roku 60 000,00 zł a w tym roku planowanych przychodów mamy 
120 000,00 zł. A gruntów rolnych przeznaczonych do dzierżawy mamy 117 ha, 
pomijając te 40 ha w Klęce. Rolnicy w naszej Gminie dzierżawią grunty za 200 
zł za hektar, to niedorzeczne, rolnik płaci 200 zł za hektar dostaje dopłatę 700 
zł do hektara to ma czysty interes. Na tą kwestię należy zwrócić uwagę, 
Przewodniczący wyraził nadzieję, że do końca I kwartału uda się stworzyć 
regulamin dzierżawy gruntów, wypowiedzieć umowy, które są podpisane na 
czas nieokreślony oraz kalkulację cen dzierżawy.  
Poza tym Przewodniczący wyraził zdanie, że bardzo kiepsko pozyskuje się                
w naszej gminie środki unijne, jesteśmy pod tym względem na końcu                                  
w porównaniu do gmin ościennych. Jest wiele możliwości, a w naszej gminie 
nic się w tym kierunku nie robi.  
Jeżeli chodzi o wydatki - Rada podjęła niedawno decyzję o budowie własne 
oczyszczalni - wtedy padły słowa, że nic się wtedy nie będzie robić, w tym 
budżecie poza dużymi inwestycjami czyli oczyszczalnią, biblioteką, strażnicą 
robimy tyle na ile środki pozwalają. W roku 2017 wydaliśmy na drogi ponad 
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milion złotych. 400 000,00 zł wydaliśmy na drogi i chodniki w Dębnie                             
i Aleksandrowie. Ale taka była wola Radnych- budujemy oczyszczalnie, ale 
nic nie robimy innego.  

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że podwyżka ceny za odpady 
zielone o 100% jest sprawą niewiarygodną, jest to do zgłoszenia, gdyż taką 
podwyżkę należy czymś uzasadnić. Ale to dowód na potwierdzenie 
słuszności podjętej decyzji o budowie własnej oczyszczalni ścieków, 
porównując tą sytuację ze śmieciami, to zdaniem Radnego byłoby to samo                   
ze ściekami.  
 Wójt informował, że w tej chwili weszły nowe rozporządzenia 
dotyczące odpadów kuchennych i to jest powodem znacznej podwyżki.                      
Ci którzy mają te stare umowy to mogą jeszcze te stawki pozostawić na tym 
samym poziomie, mogą w tym roku się prześlizgnąć. Nie można zrobić 
ograniczenia ilościowe, bo będzie to niezgodne z regulaminem, możemy 
obniżyć wymagania np. co do firm przewozowych, w tym samochodu nie 
Euro 6 mogą być o niższych parametrach, ale pewne rzeczy muszą pozostać. 
Firma kalkulując, przedstawia wrastającą ilość śmieci i te sprawozdania                          
do gminy przychodzą, dzisiaj podnoszą ceny koszty funkcjonowania firm, 
przede wszystkim płace, dowodem na to jest odwoływanie przetargów. Jedna 
z dużych firm, aktywnie działająca na rynku śmieciowym, ma duże kłopoty, 
dla jednej z gmin właściwie zaprzestaną odbioru odpadów, bo firma ogłasza 
upadłość finansową. Być może w drugim przetargu wystartuje jakiś inny 
przewoźnik. 
 Pani Elżbieta Mnich dodała, że z prezentacji, która została 
przedstawiona Radnym wynika, że najbardziej rosną odpady zielone, w tym 
roku za odpady ulegające biodegradacji płaciło się od zagospodarowania 
54,00 zł/ tona , to w roku przyszłym 243,00 zł/tona.      

 W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący przeszedł do 
głosowania.   
   

Ad 15) Przyjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018-2026.  
 Po omówieniu projektu przez panią Elżbietę Mnich, Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
3 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XXXVII/215/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 16) Przyjęcie uchwały w sprawie budżetu na 2018 rok.  
 Po omówieniu projektu przez panią Elżbietę Mnich, Przewodniczący Rady 
zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 9 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
3 głosy wstrzymujące.  

 Uchwała Nr XXXVII/216/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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 Przewodniczący zarządził 10cio minutową przerwę.  
 Salę posiedzenia opuścił Radny Jacek Nyczke, na sali obrad pozostało 11 

Radnych.  
 

Ad 17) Przyjęcie uchwały w sprawie Planów Pracy Komisji Rady Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą na rok 2018. 
 Uchwałę omówił Przewodniczący Rady, w związku z brakiem pytań 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/217/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 18) Przyjęcie uchwały w sprawie wyboru sołtysa Sołectwa Stramnice. 
 Uchwałę omówił Przewodniczący Rady informując, że dnia 13 grudnia br. 
pani Wiesława Miśkiewicz złożyła rezygnację z pełnionej funkcji sołtysa ze względu 
na podjęcie pracy zawodowej. Ze względu na nieobecność sołtyski pani Wiesławy 
Miśkiewicz, Przewodniczący prosił o propozycje, którego dnia stycznia zaplanować 
w uchwale termin zebrania wiejskiego. Wójt proponował, aby zaplanować wybory 
na powszedni dzień tygodnia, może być 12 stycznia 2018 r. o godzinie 1700. Radni 
przychylili się do propozycji Wójta.  
 W związku z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/218/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad 19) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 Uchwałę omówił Przewodniczący Rady informując, że dnia 20 grudnia br. na 
posiedzeniu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej została podjęta uchwała nr 
25/1507/2017 w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały XXXV/208/2017 z dnia 
21 listopada 2017 r. w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty                         
za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Kolegium uznało nieważność                        
w załączniku nr 1 w część i obejmującej: 
-  wyrażenie o treści Uzasadnienie zamieszczone w części „B Obowiązek złożenia 
 deklaracji”, 
-  punkt o nazwie „Deklaracja prowadzenia przydomowych kompostowników 
 (na odpady zielone i inne biodegradowalne)” w części „D.4 Adres do 
 korespondencji”, 
-  punkty 2, 3, 4 i 5 wymienione w pouczeniu.  
W związku z powyższym uchwałę należy uchylić i podjąć nową. W związku                        
z brakiem pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/219/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 20) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XVII/107/2016 Rady Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą z dnia 30 czerwca 2016 roku w sprawie szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz   szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwalniania od opłat oraz trybu ich pobierania. 
 Projekt uchwały omówiła pani Iwona Golińska Dyrektor Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą, która informowała, że w uchwale tej która 
została podjęta przez Radę Gminy w miesiącu czerwcu 2016 roku ulega zmianie 
tylko §2, który mówi o ustaleniu kosztu jednej godziny świadczonych usług 
opiekuńczych i specjalistycznych usług opiekuńczych w wysokości 17,90 zł.                         
Kwota ta została uwzględniona, po wcześniejszym przeprowadzeniu przetargu 
nieograniczonego, gdzie został przekroczony próg 30 000 €, prawa zamówień 
publicznych. Ośrodek ogłosił przetarg nieograniczony, na który zgłosił się jeden 
oferent, który chce świadczyć na terenie naszej gminy usługi opiekuńcze, i określił 
on kwotę 17,90 zł za świadczenie jednej godziny takiej usługi.  W związku   z czym 
jest konieczna zmiana, tej kwoty zapisanej w uchwale, żeby z oferentem można było 
podpisać umowę. Jest to też spowodowane tym, że od 1 stycznia 2018 roku ulega 
zmianie kwota godzinowa dla osób pracujących na umowach zlecenie, obecnie 
stawka minimalna za godzinę tej pracy będzie 13,70 zł brutto, w związku z tym 
wcześniej w 2017 roku płaciliśmy 17,00 zł za godzinę usług, a obecnie oferent dał 
17,90 zł.   
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 Pani Elżbieta Mnich informowała, że patrząc na uchwałę z czerwca 2016 roku, 
było wtedy w §2, że koszt jednej godziny jest 10,50 zł i w tej uchwale jest też 
opłata dla osób które w zależności od dochodu będą płaciły, jak podniesiemy 
na 17,90 zł to robimy tym właśnie osobom krzywdę. W roku 2016, kiedy 
została podjęta uchwała to wynosiło minimalne 1 850,00 zł w roku 2017 
podnieśli minimalne na 2 000,00 zł więc był to wzrost o 8,10%, w 2018 roku 
rośnie minimalne na 2 100,00 zł a więc o 5%. Analogicznie ta godzina byłaby 
13,00 zł w przyszłym 13,70 zł. Jak się patrzy od roku 2016 do 2018 roku                     
to minimalne wynagrodzenie wzrosło o 13%, w usługach rośnie stawka                          
o 70%.  
 Pani Dyrektor Ośrodka informowała, że w roku 2016, w grudniu,  
przyjmowana była uchwała zmieniająca, gdzie koszt jednej godziny za usługi 
był zmieniony na kwotę 17,00 zł. My odnosimy się do uchwały pierwotnej, 
która była już raz zmieniana. W związku z czym w tym roku wzrasta nam                
o 0,90 zł.     

 Radny Pawelczyk pytał czy Ośrodek Pomocy nie może sam sprawować opieki 
nad tymi osobami starszymi.  

 Pani Mnich informowała, że i tak Ośrodek Pomocy sprawuje kontrolę nad 
pracą tych opiekunek. Ale należy spojrzeć z perspektywy tych osób które 
same ponoszą koszty za te usługi.  

W związku z brakiem dalszych pytań pan Tomaszewski zarządził głosowanie.  
 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących.  

 Uchwała Nr XXXVII/218/2017 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
28 grudnia 2017 r., stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad 21) Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                  
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 22) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Artur Borkowski pytał czy są już jakieś informacje odnośnie dojazdów 
dzieci z Teresy do ZS w Chociczy. 
 Przewodniczący informował, że są informacje nt.  ilości dzieci 
uczęszczających do ZS w Chociczy z miejscowości Teresa. Tj. do                               
ZS w Chociczy uczęszcza 42 uczniów, z czego do przedszkola uczęszcza                    
10 dzieci, do szkoły podstawowej uczęszcza 25 uczniów, w tym klasy od 1                 
do 3 - 7 uczniów,  od 4 do  7 – 18 uczniów i do gimnazjum uczęszcza 7 
uczniów. Z ogólnej liczby uczniów po zajęciach  o godzinie  1320  odjeżdża 17 
uczniów, natomiast zajęcia o godzinie 1455 kończy 25 uczniów. W piątki 
wszystkie dzieci wracają kursem  1320.  
 Wójt informował, że Rodzice piszą i mają do tego prawo, ale jest to 
problem, bo pytanie skąd ten kurs miałby jechać, jak z Boguszyna to już są 
dodatkowe kilometry.  
 Radny Marek Mroziński wyraził zdanie, że narzekamy że oświata tyle 
kosztuje, a przystajemy na każdy wniosek, rodziców czy nauczycieli. Warto 
pamiętać, że kurs z Teresy do Chociczy nie jest obowiązkowy.  
 Sołtys wsi Rogusko pan Henryk Prochownik prosił, aby pamiętać                    
o dzieciach z Roguska, które są w tej samej sytuacji.  
 Radny Borkowski informował, że rozmawiał z tymi rodzicami, 
przedstawił sytuację, jak to wygląda, jaka była dyskusja na ostatnim 
posiedzeniu, padła taka propozycja aby jednak zorganizować ten czas 
dzieciom w świetlicy, poza tym Radny powiedział rodzicom, że są też dzieci                  
z Roguska, z Komorzy, Boguszynka.  Reakcja tych rodziców jest jedna,                      
że jeżeli w innych miejscowościach jest też taki problem to niech chodzą 
rodzice i załatwiają. Radny podpowiedział również, że Gmina ma też 
ograniczony budżet, na zakończenie dyskusji mamy tych dzieci stwierdziły, 
że jak się nie uda to też nic się nie stanie.  

 Radny Juliusz Twardowski informował, że w okresie przedświątecznym 
Nowe Miasto odczuło brak oddziału PKO, ale szczególnie brak bankomatu 
który przez tydzień był nieczynny. Radny proponował czy może nie wystąpić                                 
o przywrócenie tego oddziału.  
 Wójt informował, że jak doszła informacja o likwidacji oddziału PKO to 
były różne prośby, ale bezskuteczne. W terminie w którym miał być oddział 
zamknięty został, a do tego jeszcze nałożyła się awaria bankomatu.  

 Radny Mirosław Ratajczak pytał jaka była ustalona kwota na dowozy pana 
Stillerta, a oferenta z Leszna. 
 Radna Król informowała, że różnica była 4 albo 5 groszy i o tyle pan 
Stillert obniżył swoją ofertę. Poza tym jak jest więcej oferentów to zwykle mają 
przygotowane kilka ofert i dają najkorzystniejszą ofertę dla zamawiającego,                  
a nie koniecznie dla siebie. 
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 Radny Ratajczak zwracał się z prośbą do Radnego Powiatowego pana 
Stefana Kominka o załatanie dziur na samym łuku w Kruczynie jak się jedzie 
na Chromiec.    

 Radny Artur Borkowski wyjaśnił dlaczego jest trudno pozyskać bankomat. 
Radny ma takie doświadczenie w firmie, że przy dużych obiektach 
handlowych powyżej 10000m2 firma chciała mieć bankomat. Firma 
uzasadniała to tym, że np. 300 pracowników ma konto w danym banku                        
i korzysta z niego, i chce się im ułatwić korzystania z wypłat z bankomatu. 
Jest to błąd, ponieważ jeżeli np.  ¾ mieszkańców Nowego Miasta i okolic ma 
konto w PKO to temu bankowi nie opłaca się stawiać tego bankomatu, 
ponieważ nie ma prowizji. Poza tym do końca 2020 roku 40% bankomatów 
ma zniknąć, ponieważ można już wypłacać gotówkę za pomocą cashback’ów 
w marketach handlowych. 

 Radna Zofia Kędziora informowała, że wnioskowała o bankomat PKO                      
w Chociczy, ale Radna otrzymała odpowiedź, że nie ma takiej możliwości,                  
a zgodę bank może wyrazić tylko na agencje.  
Radna dodała, że uważa iż bardzo dobrze, że przewoźnik na dowozy szkolne 
jest z terenu naszej gminy, to rozwiązuje nam też problemy w okresie 
zimowym, zawsze dzieci są dowożone na czas.  

 Radny Marek Mroziński pytał co przewiduje powiat w przyszłorocznym 
budżecie na remonty dróg na terenie gminy Nowe Miasto. 
 Pan Stefan Kominek informował, że zaplanowana jest kwota na 
dokumentację drogi Chwalęcin - Boguszyn. 
 Radny Mroziński pytał czy powiat nie widzi problemu na drodze przy 
węźle w Mieszkowie. Ta droga jest powiatowa i jest w stanie opłakanym, tam 
dwa samochody już nie mogą się minąć. Radny dodał, że z poprzednia 
kadencja rady powiatu i władz samorządowych zawsze się radą z Nowego 
Miasta dogadywała, co roku była jakaś droga robiona, teraz wciąż jest 
problem.  
 Radny Borkowski informował, że jechał tą drogą i faktycznie nie 
wiedział jak się ominąć z samochodem jadącym z naprzeciw.  

 Sołtys wsi Michałów pan Kazimierz Pawłowski pytał czy nasza gmina ma 
wpływ na zatrzymywanie autobusów Kombus, gdyż w chwili obecnej 
zatrzymują się jak pasuje kierowcy.  
 Wójt informował, że Kombus powinien wystąpić do gminy                                
o pozwolenie na zatrzymywanie się przy przystankach. Mamy mnóstwo wiat 
przystankowych, które nie są ujęte w spisie przystanków, nie są 
zalegalizowane.     

 
Ad 23) Zamknięcie sesji. 
 O godzinie 1900 Przewodniczący zamknął XXXVII Sesję Rady Gminy. 
  
Protokołowała                 Zatwierdził 
Podinspektor ds. Rady Gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak       /-/ Waldemar Tomaszewski 


